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PROTOKÓŁ Nr XXXIV/2022 

 Sesji Rady Gminy Komarówka Podlaska 

z dnia 7 grudnia 2022 r. w godzinach 9:00 – 10:36 
 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

 

Obecni radni: 13 radnych wg załączonej listy obecności. 

 

Obecni sołtysi: 8 sołtysów wg załączonej listy obecności. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: Wójt Gminy Pan Ireneusz Demianiuk, Skarbnik Gminy Pani Małgo-

rzata Patkowska, Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Zienkiewicz. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie i sprawy organizacyjne, 

1) stwierdzenie quorum; 

2) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji; 

3) ustalenie porządku obrad. 

2. Informacja o pracy w okresie międzysesyjnym: 

1) Wójta Gminy, 

2) Przewodniczącego Rady Gminy. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie 

1)obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego 

na 2023 rok; 

2)określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie 

gminy Komarówka Podlaska na rok 2023; 

3)określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych 

obowiązujących na terenie gminy Komarówka Podlaska; 

4)określenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie Komarówka Podlaska; 

5)przyjęcia programu współpracy Gminy Komarówka Podlaska z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

na rok 2023; 

6)utworzenia Spółdzielni Socjalnej; 

7)zmiany wieloletniej prognozy finansowej; 

8)zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok. 

4. Wolne wnioski i informacje. 

5. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 1.1 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – poinformowała, iż dzisiejsza sesja Rady 

Gminy Komarówka Podlaska jest zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 

roku o samorządzie gminnym. Powitała zebranych. Stwierdziła na podstawie listy obecności, iż 

Rada jest władna do podejmowania uchwał, ponieważ na 15 Radnych Rady Gminy Komarówka 

Podlaska w sesji uczestniczy 13 Radnych. 

LISTA RADNYCH OBECNYCH NA SESJI 

lp nazwisko imię status 

1 Bylicki Andrzej obecny 

2 Golanko Stanisław Paweł obecny 
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3 Ilczuk Sławomir obecny 

4 Klimiuk Tomasz nieobecny 

5 Krupska Joanna Genowefa obecna 

6 Lisiecki Jakub obecny 

7 Magier Tadeusz obecny 

8 Orłowski Wiesław obecny 

9 Sałuch Sebastian nieobecny 

10 Siwiński Janusz obecny 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł obecny 

12 Weremczuk Tomasz obecny 

13 Wiszniewski Zbigniew obecny 

14 Wodzińska-Furman Edyta obecna 

15 Żukowski Błażej obecny 

 

 

obecni 13 

wszyscy 15 

procent 86,67 % 

Kworum zostało osiągnięte 

 

Ad. 1.2. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska poinformowała, że protokół, z ostatniej sesji 

był wyłożony do wglądu. Zapytała, czy ktoś ma uwagi do protokołu. Wzorem poprzednich sesji, 

zaproponowała przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

głosowanie Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 7 grudnia 2022 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 
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ZA 12 92.31 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
1 7.69 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej WSTRZYMAŁ SIĘ 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz nieobecny 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub ZA 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian nieobecny 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew ZA 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że protokół został przyjęty 

większością głosów przy jednym wstrzymującym się. 

Ad 1.3. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przystępujemy do ustalenia porządku 

obrad. Czy mają Państwo uwagi do porządku obrad? 

Uwag nie zgłoszono. 

 

głosowanie Głosowanie nad przyjęciem porządku obrad. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto. 
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data 7 grudnia 2022 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz nieobecny 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub ZA 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian nieobecny 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew ZA 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że porządek obrad został 

przyjęty jednogłośnie. 

 

Przyjęty porządek obrad: 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie i sprawy organizacyjne, 

1) stwierdzenie quorum; 

2) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji; 
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3) ustalenie porządku obrad. 

2. Informacja o pracy w okresie międzysesyjnym: 

1) Wójta Gminy, 

2) Przewodniczącego Rady Gminy. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie 

1)obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego 

na 2023 rok; 

2)określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie 

gminy Komarówka Podlaska na rok 2023; 

3)określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych 

obowiązujących na terenie gminy Komarówka Podlaska; 

4)określenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie Komarówka Podlaska; 

5)przyjęcia programu współpracy Gminy Komarówka Podlaska z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

na rok 2023; 

6)utworzenia Spółdzielni Socjalnej; 

7)zmiany wieloletniej prognozy finansowej; 

8)zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok. 

4. Wolne wnioski i informacje. 

5. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 2. 

Informacja o pracy w okresie międzysesyjnym. 

 

Ad. 2.1 

Wójt Gminy – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, od ostatniej sesji ogłosi-

liśmy przetarg na odbiór i transport odpadów komunalnych. Wpłynęły dwie oferty Ecoglobe i Eko-

lider. Ecoglobe 243 000 zł. Ekolider 248 000 zł brutto. Założenia do przetargu. Przetarg był ogło-

szony na roku i 500 ton odpadów. Jest to więcej, niż planowaliśmy przeznaczyć na to zamówienie. 

Myślę, że trzeba to unieważnić i jeszcze raz ogłosić postępowanie. Zobaczymy, co kolejny przetarg 

przyniesie, bo przeznaczone było 174 000 zł, także różnica jest spora. Wiadomo, że zdaję sobie 

sprawę, że paliwo poszło do góry i koszty pracownicze też na pewno do góry. No ale czy aż tyle? 

Dlatego jeszcze nie wybierałem żadnej oferty. Pewnie unieważnimy i jeszcze raz ogłosimy. Tutaj 

mamy umowę do końca roku, ale wiadomo, że pierwszy odbiór jest dopiero w lutym. A to jest 

szybki przetarg, to myślę, że jeszcze raz to ogłosimy. Wykonywane są 

przyłącza wodociągowew Przegalinach Dużych. Może obecnie nie, bo nie pozwalaja warunki at-

mosferyczne. Wykonawca twierdzi, że jak warunki będą pozwalały to będą wykonywane cały czas. 

Tam teraz pracę archeologiczną jeszcze trzeba wykonać, bo już wchodzimy w ten obszar archeolo-

giczny i dalej będzie to wykonywane. Tak samo jest wykonywana przebudowa naszej gminnej 

oczyszczalni, może też tak jak mówię, dzisiaj warunki takie, to raczej dzisiaj nie jest wykonywana, 

ale ogólnie firma tam robi cały dzień. Gmina nasza uzyskała pozwolenie na przedłużenie terminu 

realizacji zakupu autobusu do przewozu osób niepełnosprawnych. Ogłosiliśmy jedno postępowa-

nie. Oferent się wycofał. Potem było drugie postępowanie. Nie było żadnej oferty, więc teraz mamy 

zgodę PFRON-u, do końca czerwca, na realizację tego zadania. Już jest ogłoszony przetarg i pla-

nowane otwarcie ofert jest w piątek, w tym tygodniu. Odebraliśmy, już tak formalnie, sieć wodo-

ciągową w Przegalinach Dużych. Rozpoczęliśmy również jako gmina sprzedaz węgla, na razie 

mamy tylko groszek. Dojechało do nas 100 ton groszka. Na ten tydzień jest wstrzymana aprowiza-

cja innego asortymentu. Będziemy to sukcesywnie dowozili. Węgiel jest, zgodnie z umową, roz-

ważany i deponowany w Rol-Kącie w Brzozowym Kącie. Mieszkańcy po opłaceniu tutaj pieniędzy 

w Urzędzie Gminy jadą do Rol-Kąta i tam, ten węgiel jest wydawany. Można odbierać własnym 
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środkiem transportu, można korzystać ze środków transportu Rol-Kąta. Z węglem jest to, że zatrzy-

mał się ten odbiór węgla. Wczoraj pojechaliśmy już po innych asortyment niż groszek, a załado-

wano nam groszek i ten groszek do nas dojechał. A innego na chwilę obecną albo nie ma, albo 

wstrzymano dostawy. Uczestniczyłem w konferencji inaugurującej nowe środki unijne, Fundusze 

dla Lubelskiego, to jest to takie jak dawne RPO, na lata 2021-2027 już województwo lubelskie 

otrzymało zgodę Komisji na realizację tego programu. Tak jak wczoraj tam było powiedziane, 

pierwsze konkursy już ruszą na początku roku. Pani Dyrektor Brzyska mówiła, że może w marcu 

już będą ogłaszane pierwsze konkursy. Także do tego się też trzeba będzie przygotowywać, żeby 

na te nabory odpowiedzieć. Brałem udział w pracach komisji, przyjmowałem interesantów i bieżące 

sprawy. Dziękuję bardzo. 

 

Ad. 2.2 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Ja może tak krótko, w piątki pełniłam 

dyżury, podpisywałam uchwały i zaproszenia na sesję, uczestniczyłem na komisji budżetowej, 

skarg, wniosków i petycji oraz w oświatowej. Dziękuję. 

 

Ad. 3.1 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – przechodzimy do punktu następnego pod-

jęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej do obliczenia podatku 

rolnego na 2023 rok. 

 

Wójt Gminy – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Zgodnie z komunikatem 

Prezesa GUS średnia cena skupu żyta na rok 2022 wyniosła 74 zł i 5 gr. Nasza propozycja jest taka, 

żeby tę cenę obniżyć do 46 zł. Jest to propozycja wspólnie wypracowana przeze mnie i przez 

Komisję Budżetową do podatku na rok następny. Była obniżona do 42 zł w roku poprzednim, a 

teraz proponujemy, żeby była obniżona do 46 zł, czyli różnica w podatku będzie 4 zł na kwintalu 

czyli 10 zł na hektarze przeliczeniowym. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo jeszcze pytania? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Budżetowej. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Pan Wiesław Orłowski – Opinia 

Komisji jest pozytywna. 

 

Skarbnik Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyj-

mowanej do obliczenia podatku rolnego na 2023 rok. 
 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia 

podatku rolnego na 2023 rok. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 7 grudnia 2022 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 
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status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 92.31 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 1 7.69 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz nieobecny 

5 Krupska Joanna Genowefa PRZECIW 

6 Lisiecki Jakub ZA 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian nieobecny 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew ZA 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie obni-

żenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 2023 rok została 

przyjęta większością głosów przy jednym przeciw. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 3.2 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – przechodzimy do punktu następnego pod-

jęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących 

na terenie gminy Komarówka Podlaska na rok 2023. 
 

Wójt Gminy – Wysoka Rado propozycja jest taka, zarówno od osób prawnych, jak i od osób fi-

zycznych, żeby ten podatek podnieść o wskaźnik inflacji. Gdy były przygotowywane te propozycje, 

wtedy ten wskaźnik inflacji był 11,8%. I tak jest przygotowana uchwała zarówno do osób, tak jak 

powiedziałem, od osób prawnych i fizycznych. Tak samo mamy podatki od środków transportu 

również o ten wskaźnik inflacji, czyli o te 11,8%. Proponujemy, żeby to podatki uległy zwiększeniu. 



8 

Każdy chyba dostał takie propozycje, omawialiśmy to na komisji budżetowej dość szeroko. 

Chcemy przez to, chociażby, zniwelować trochę tę różnicę po stronie dochodów bieżących, które 

wynikają z tej dużej inflacji, jak teraz jest, bo i tak nie idziemy tym wysokim wskaźnikiem, który 

teraz jest, przeszło 17%, tylko braliśmy ten wskaźnik wcześniejszy 11,8%, żeby tak jak powiedzia-

łem te dochody, bo wydatki na pewno bieżące w następnym roku, będę duże, więc po tej stronie 

dochodów też musimy myśleć o tym, żeby chociaż troszeczkę równoważyć te planowane wydatki, 

jakie będą w roku 2023. Taka jest propozycja, także możemy dyskutować na ten temat. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Budżetowej. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Pan Wiesław Orłowski – Opinia 

Komisji jest pozytywna. 

 

Sekretarz Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości obowiązujących na terenie gminy Komarówka Podlaska na rok 2023. 

 

Radny Pan Andrzej Bylicki – Jak jest ściągalność podatku rolnego i od działalności gospodarczej? 

 

Skarbnik Gminy – Około 90%, nie mamy dużych zaległości. 
 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
obowiązujących na terenie gminy Komarówka Podlaska na rok 2023. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 7 grudnia 2022 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 92.31 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
1 7.69 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej WSTRZYMAŁ SIĘ 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 
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3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz nieobecny 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub ZA 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian nieobecny 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew ZA 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie okre-

ślenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie gminy Komarówka 

Podlaska na rok 2023 została przyjęta większością głosów przy jednym wstrzymującym się. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 3.3 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – przechodzimy do punktu następnego pod-

jęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transporto-

wych obowiązujących na terenie gminy Komarówka Podlaska. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Budżetowej. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Pan Wiesław Orłowski – Opinia 

Komisji jest pozytywna. 

 

Sekretarz Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek 

podatku od środków transportowych obowiązujących na terenie gminy Komarówka Podlaska. 
 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 

transportowych obowiązujących na terenie gminy Komarówka Podlaska. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 
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data 7 grudnia 2022 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz nieobecny 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub ZA 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian nieobecny 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew ZA 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie okre-

ślenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych obowiązujących na terenie 

gminy Komarówka Podlaska została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 3.4 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – przechodzimy do punktu następnego pod-

jęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie Komarówka Podla-

ska. 
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Wójt Gminy – Taką uchwałę podejmujemy nie pierwszy raz. Rada Gminy powinna ustalić średnią 

cenę paliwa, jaką stosujemy przy umowach dla osób, które dowożą dzieci do specjalnych ośrodków 

czy przedszkoli. Taką umowę zawiera Gmina z rodzicem, który nie korzysta z transportu, który my 

oferujemy. Wtedy przyjmowana jest cena uchwalona. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Oświatowej. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Pani Edyta Wo-

dzińska-Furman – Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Sekretarz Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa 

w Gminie Komarówka Podlaska. 
 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie Komarówka 

Podlaska. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 7 grudnia 2022 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz nieobecny 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub ZA 
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7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian nieobecny 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew ZA 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie okre-

ślenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie Komarówka Podlaska została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 3.5 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – przechodzimy do punktu następnego pod-

jęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Komarówka Podlaska z organiza-

cjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 

2023. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Oświatowej. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Pani Edyta Wodziń-

ska-Furman – Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Sekretarz Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy 

Komarówka Podlaska z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi dzia-

łalność pożytku publicznego na rok 2023. 
 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Komarówka Podlaska z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku pub-

licznego na rok 2023. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 7 grudnia 2022 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 
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status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz nieobecny 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub ZA 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian nieobecny 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew ZA 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie przy-

jęcia programu współpracy Gminy Komarówka Podlaska z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023. została przyjęta jednogło-

śnie. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 3.6 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – przechodzimy do punktu następnego pod-

jęcie uchwały w sprawie utworzenia Spółdzielni Socjalnej WodKan w Derewicznie. 
 

Wójt Gminy – Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Uchwała o utworzeniu spółdzielni socjalnej ona 

tyczy się generalnie obsługi naszej sieci wodociągowej z ujęciem wody oraz sieci kanalizacyjnej. 

Jak wiecie Zakład Usług Wodnych, który nam to obsługiwał, przestał istnieć. Z dniem 30 listopada 

został definitywnie zlikwidowany, ale my już wcześniej od maja i od czerwca przez Urząd Gminy 

prowadzimy eksploatację i sieci wodociągowej i sieci kanalizacyjnej. Zastanawiałem się jakby 
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przez ten czas, jaką wybrać formę prawną powołania przedsiębiorstwa, które by nam prowadziło 

obsługę tych właśnie spraw wodno-kanalizacyjnych. Zastanawiałem się najpierw nad zakładem bu-

dżetowym, który by gmina powołała w ramach naszego budżetu. Natomiast po dłuższych analizach 

doszedłem do wniosku, że takim dobrym podmiotem będzie spółdzielnia socjalna. Ta spółdzielnia 

socjalna oprócz tych spraw wodno-kanalizacyjnych prowadziłaby również te sprawy, można po-

wiedzieć, takie komunalne: dostarczanie ciepła do obiektów gminnych, sprawy porządkowe, ko-

szenie poboczy, sprzątanie przystanków, sprzątanie koszy tutaj w Komarówce i w innych miejsco-

wościach ewentualnie inne prace, które spółdzielnia może wykonywać, na rzecz podmiotów ze-

wnętrznych. Taka spółdzielnia w założeniu byłaby spółdzielnią osób prawnych. Jednym podmiotem 

byłaby gmina Komarówka, to ten podmiot wiodący i drugi podmiot to jest Ochotnicza Straż Po-

żarna w Derewicznie. Czemu Derewiczna? Bo tam chciałbym, żeby te spółdzielnia miała siedzibę, 

z uwagi na to, iż mamy tam wolne pomieszczenia po dawnej szkole, gdzie można biuro spółdzielni 

umiejscowić, czyli prezesa i księgową, żeby tam stacjonowały. Natomiast te osoby, które pracowa-

łyby fizycznie, na to już prezes rozpatrzy. W założeniach to miałoby wyglądać, że te osoby, które 

już pracują w naszej Gminie, w różnych jednostkach, byłyby przeniesione do tej spółdzielni. Chodzi 

o pracownika oczyszczalni, ujęcia wody, pracowników gospodarczych ze szkoły jednej, ze szkoły 

drugiej i tutaj z Urzędu Gminy. Te osoby byłyby u jednego pracodawcy i wykonywałyby tę pracę, 

o których mówiłem. Spółdzielnia socjalna też może pozyskiwać dużo różnych środków zewnętrz-

nych, na to też liczymy, bo zaczynamy, może nie od zera, ale od niewielkiego stopnia usprzętowie-

nia. Trzeba usprzętowić tę spółdzielnię. Rozmawialiśmy na komisji budżetowej, że taki pierwszy 

niezbędny zakup to musi być jakaś koparka, którą można by było z usuwać awarię na sieci wodo-

ciągowej, bo te awarie, które gmina usuwała już w tym krótkim czasie, okazały się dość kosztowne. 

I taki jest tutaj pomysł. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania? 

 

Radny Pan Andrzej Bylicki – To, co Pan powiedział, a co jest w materiałach, to się różni. Była 

stworzona dwa czy trzy lata temu podobna, jednak nie wytrzymała czasu i została zlikwidowana. Z 

tego co ma być rada nadzorcza i udział 100 zł, Mi się wydaje, że to jest trochę takie śmieszne, bo 

za 100 zł to można iść na odpust, a nie zacząć działać. No ona jest potrzebna, ale mi się wydaje, że 

nie na takich podstawach, jak tutaj jest, może ja źle zrozumiałem, ale tu określone. Mieliśmy już po 

prostu kilka takich niewypałów jak przedszkole, czy wiele rzeczy. Pierwsze było też z wielką 

pompą, cośmy stracili majątek gminny, to był GS, co został. Teraz jaki wpływ będzie miała Gmina 

w stosunku do członków? Czy spółdzielnia będzie miał 50%? Tutaj jest źle. Za 100 zł ktoś będzie 

członkiem już i zechce działać, to uważam, że to jest nie na te czasy, bo te 100 zł to  nie są żadne 

pieniądze. A przeszkody w działalności mogą wyniknąć i to poważne. Czy to nie można, w moim 

zdaniem, gmina tworzy, gmina w jakiś sposób odpowiada. Pod nadzorem Gminy to tak, ale jak 

powołamy spółkę, to ktoś kto będzie miał spłacony 100 zł, uważam, że będzie rządził i będzie miał 

taki sam wpływ jak gmina, która będzie odpowiadała za 99% majątku. Dziękuję. 

 

Wójt Gminy - Te udziały to są na razie od dwóch podmiotów. Gmina obejmuje dwa udziały i Straż 

obejmuje jeden udział. Udziały są symboliczne, ale one nie mają wpływu na działalność. To jest 

tak jak udział w spółce z ograniczoną odpowiedzialnością, nie ma wpływu na majątek, de facto, tej 

spółki. Spółki obracają majątkami wielomilionowych, a kapitał zakładowy mają, załóżmy 10, czy 

20, czy 40 tys. To tylko jest wymóg prawny, żeby tak było. Ta spółdzielnia, ona w moim przekona-

niu, nawet nie ocenie, ona jak najbardziej ma rację bytu, bo my przekazujemy konkretne zadania i 

konkretne pieniądze do tej spółdzielni. Przecież całe wpłaty za wodę, za oczyszczalnię ścieków, za 

wywóz szamb, za obsługę kotłowni i inne rzeczy zlecone, one będą fakturowane już do spółdzielni, 

więc tę spółdzielnię trudno porównywać z poprzednią spółdzielnią, która była zostawiona sama 

sobie i nie wykonywała specjalnie dużych prac. Natomiast tutaj sam budżet wody i kanalizacji to 

jest prawie 500 tys. zł. Słuchajcie, jeżeli to przejdzie już od razu na spółdzielnie, potem obsługa 

kotłowni i tych wszystkich spraw komunalnych, to będzie fakturowane już na spółdzielnie. Więc 
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strumień pieniędzy będzie, strumień zadań będzie, pracownicy będą ci, którzy już pracują, więc to 

nie będą dodatkowo zatrudnieni, bo i tak za tych pracowników teraz płacimy. Dodatkowo dojdzie 

dyrektor i księgowy. Tych pracowników nie mamy, a tych pracowników, nazwijmy to fizycznych, 

no to my już mamy. Oni są w budżetach szkoły, czy urzędu, czy oczyszczalni, czy od ujęcia wody, 

ci pracownicy są ujęci budżecie naszej gminy. Więc tutaj to, jakby nie widzę, takiej obawy. Z kolei 

członkami tej spółdzielni, tak jak wczoraj żeśmy to ustalili, to oprócz tych dwóch osób prawnych 

założycieli, czyli Gminy i Straży Pożarnej, z osób fizycznych, to mogą być tylko pracownicy tej 

spółdzielni, więc teoretycznie pracownik może przystąpić jako członek do spółdzielni i jego głos 

też brany pod uwagę. Też nad tym wszystkim będzie czuwał prezes tej spółdzielni i z drugiej strony 

ten zleceniodawca, czyli Gmina będzie też czuwała. Przecież ta spółdzielnia bez zleceń z Gminy, 

ona nie ma w ogóle szans utrzymania się na rynku. Jeżeli Gmina zabierze obsługę kanalizacji, wo-

dociągu, obsługę kotłowni i tak dalej, to ta spółdzielnia traci rację bytu i sobie wtedy może podej-

mować różnego rodzaju decyzje i uchwały, ale nie będzie miała środków na realizację tego. Myślę, 

że są w miarę zabezpieczone finanse i zakres prac i pracownicy. Trudno porównywać tamtą spół-

dzielnię, ja już nie chcę mówić personalnie, ale jak sobie przypomnijcie, Państwo, skład osobowy 

tamtej spółdzielni i skład osobowy tej spółdzielni to są jakościowo dwa różne składy. To też trudno 

tak porównywać, to co było te 5-6 może nawet więcej lat temu, ale tak to było. Wtedy też co do 

tamtej spółdzielni to myśmy byli w takim jednym dużym projekcie i nieutworzenie naszej spół-

dzielni powodowało, że inne spółdzielnie by nie powstawał i dlatego utworzyliśmy spółdzielnię 

osób prawnych. Też nie było takiego mocnego przekonania ani we mnie ani w Radzie Gminy tam-

tejszej, że to jest jakaś spółdzielnia, która będzie miała rację bytu. Natomiast tutaj, tak jak powie-

działem, na pewno jest budżet zapewniony w miarę stabilny i osoby do pracy, jeżeli zechcą przejść 

i pracować to również. Osoby, które potrafią pracować i które chcą pracować. To jest bardzo ważne. 
 

Radny Pan Andrzej Bylicki – Ale to będą koszty, bo to będzie księgowość, będzie sprawozdaw-

czość. I teraz o ile 2 czy 3 lata temu tutaj na sesji był Prezes, czy tam Kierownik spółdzielni po-

przedniej i powiedział, że się nie opłaca pracować więcej, bo trzeba za to płacić podatki. No bo jak 

z takim podejściem mamy to znów tworzyć, to nie wiem, czy nie znaleźć jakiś innej formy, bo tych 

form działalności jest masa i ograniczyć się w tej chwili do tych niezbędnych usług, które byłyby 

po prostu potrzebne dla Gminy. 

 

Wójt Gminy- Ja uważam, że to są niezbędne usługi. Tutaj Pan Radny mówi już nie od spółdzielni 

tylko o spółce, co powołaliśmy tę spółkę: Zakład Komunalny, o którym tutaj Prezes mówił, ale to 

już nie porównujemy ani osoby prezesa ani spółki. No bo spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 

jest też formy prowadzenia działalności gospodarczej, ale ona poprzez radę nadzorczą i wynagro-

dzenie samego prezesa jest dość kosztowną formą prowadzenia działalności. Ta forma jest tańszą 

formą. Natomiast oczywiście, że dochodzi nam etat księgowego i dochodzi etat dyrektora czy pre-

zesa, ale to i tak byłoby nieuniknione. Ja musiałbym kogoś dotrudnić w Urzędzie Gminy, kto by się 

zajmował gospodarka wodno-ściekowa i ewentualnie do księgowości na pewno jakieś pół etatu. 

Myślę, że tu Pani Skarbnik to potwierdzi, co mówię, bo zwyczajnie tych zadań mamy bardzo dużo. 

My już naprawdę z dużym takim wysiłkiem te zadania realizuje. Szczególnie w tym roku. Ten rok 

jest wyjątkowy. Może wyjątkowo dużo tych zadań na nas zostało nałożonych, do tego doszła nam 

woda, do tego doszły nam ścieki. Na chwilę obecną nikogo nie przyjęliśmy. Ale jak z pracownikami 

rozmawiałem, to mówiłem, że taka sytuacja potrwa do końca roku i że od początku roku coś zro-

bimy, albo zatrudnienie w Urzędzie Gminy wzrośnie albo powołamy nową  jednostkę organiza-

cyjną, która będzie to prowadziła. Uważam, że lepiej powołać nową jednostkę, żeby ten pracodawca 

był jeden dla wszystkich pracowników. Dzisiaj mamy różnych pracodawców dla tych pracowników 

i nawet jest ciężko ustalić zastępstwa. Mamy pojedyncze osoby zatrudnione na oczyszczalni, na 

ujęciu wody, w szkole, w Urzędzie i dzisiaj w przypadku choroby jakieś dłuższej, jest naprawdę 

bardzo trudno zorganizować zastępstwo. Są pojedyncze osoby. Jedna osoba na oczyszczalni, 1 na 

ujęciu, 1 w jednej szkole, 1 w drugiej szkole i 1 w Urzędzie. Pracodawcy są różni, więc trudno coś 

robić. A takie sytuacje są. Chociażby teraz nasz stały kierowca autobusu jest na zwolnieniu już 
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drugi miesiąc. Dobrze, że zrobiliśmy dla pracowników prawo jazdy na autobus i może jeździć, ale 

gdyby tego nie było, to byłoby trzeba, wynajmować z firmy zewnętrznej. Też to trzeba powiedzieć, 

że to przedsiębiorstwo nie będzie nastawione tak stricte na zysk. My chcemy, żeby, ja tak sobie 

uważam, żeby ono gwarantowało nam w miarę optymalne stawki za wodę, za ścieki, za szamba, za 

wywóz nieczystości ciekłych. Nie będziemy, tak tego ślubować, żeby to przedsiębiorstwo, nie 

wiem, jakimś wielkim zyskiem się wykazywało. Tylko zabezpieczyć to, co jest. To już się pokazało. 

Kierowca nam zrezygnował z usług wywożenia nieczystości ciekłych, nie mamy nikogo na chwilę 

obecną my jako gmina. Można sobie nająć firmę z Radzynia i zobaczyć ile kosztuje. Można zoba-

czyć, jak od razu ceny poszły, bo nie ma żadnego hamulca ze strony Urzędu Gminy. Jak u nas był 

tanio, to i oni musieli się troszeczkę dostosowywać. U nas już nie ma komu wozić więc w systemie 

rynkowym, z kim nie rozmawiam, każdy narzeka, jakie to są szalone ceny. Jeszcze oczekiwanie na 

przyjazd i tak dalej. Więc też po to, żeby była taka jednostka, która takie rzeczy też by robiła. No 

nie wiem. Ja się, że tak powiem, jakoś nie upieram się przy tym. Dyskutujemy tutaj spokojnie. To 

jest w moje zdanie. Widzę i wiem jak to jest. Natomiast Państwo możecie, jeśli jest jakaś inna forma 

prowadzenia lepsza, tańsza, to nie ma problemu. Nie upieram się przy spółdzielni. Uważam, że 

zakład budżetowy, bo też rozważaliśmy najbardziej kwestię zakładu budżetowego. Mankament za-

kładu budżetowego jest taki, że nie może świadczyć żadnych prac na zewnątrz, tylko te usługi, do 

których został powołany. Czyli tu mamy dużo ograniczenie. I oczywiście jest on u nas w budżecie 

i cała sprawozdawczości, księgowość jest typowo budżetowa. Spółdzielnia pod tym kątem ma 

mniejsze obostrzenia no i może świadczyć usługi na zewnątrz i za to z tego tytułu pozyskiwać 

pieniądze. Tych usług oczywiście nie będzie jakoś nie wiadomo jak dużo. Trzeba sobie jasno to 

podkreślić, że nie będzie to przedsiębiorstwo, które raptem będzie tutaj prowadziło firmę budow-

laną. Ale z biegiem czasu na pewno trochę tych usług będzie. Taka jest propozycja, wydaje mi się, 

że to jest najbardziej rozsądne, stabilne. Będzie jedna osoba z Gminy delegowana na walne, jedna 

osoba jest delegowana ze Straży Pożarnej z Derewicznej. Tak jak mówiłem, Straż dlatego, że tam 

jest siedziba. Dlatego chciałem, żeby to był pewien związek też z Derewiczną tej spółdzielni jako 

założycieli. 

 

Radny Pan Andrzej Bylicki – Czy spółdzielnia będzie się zamykała na zero, czy na plus, ustalając 

sama za swoje usługi?   

 

Skarbnik Gminy – Nie, nie będzie sama ustalała, bo stawkę wody, ścieków mamy z Wód Polskich. 

Pani Sekretarz to teraz przygotowywała. Może dopowiem do słów Pana Wójta, że po prostu te 

wszystkie zadania, które były w Zakładzie Usług Wodnych w Parczewie, odnośnie wody i ścieków, 

przejął Urząd i to nie jest, że tylko pracuje księgowość, bo to jeszcze i Pani Sekretarz ustalała stawkę 

wody, która też zajmuje bardzo dużo czasu i jest trudnym zadaniem do wykonania. Pan Kalinowski, 

na dole w podatkach dziewczyny prowadzą całą ewidencję, czyli tu trzeba też egzekucję przecież 

robić, bo też są zaległości, są nadpłaty, tego trzeba wszystkiego pilnować. No i tak samo jest u nas 

w księgowości na górze. To jest cała sprawozdawczość, taka jak z Gminy dodatkowo. I jeżeli mó-

wimy o zwiększonym zatrudnieniu to my i tak byśmy potrzebowały pomocy, żeby tę osobę zatrud-

nić i jeszcze osobę merytoryczną też. Czyli to będzie ten pan dyrektor, czy prezes, bo nie ma fi-

zycznej możliwości wykonania tego po prostu, bo tego nie było wcześniej, a zadań naprawdę bar-

dzo dużo mamy narzuconych jeszcze dodatkowo z góry, które musimy realizować, bo jest taka 

potrzeba. 

 

Radny Pan Tadeusz Magier – Jeżeli pracownicy staja się udziałowcami to prawo głosu mają takie 

samo jak Urząd Gminy i Straż. Czy my nie zgubimy w ten sposób kontroli nad stawkami wody, 

szamba? Bo jeżeli to jest spółdzielnia i oni mają to zlecone zadanie, to przykładowo mówiąc, jest 

czterech koleś i zachcą sobie pobory podnieść. Nie ma z czego. No to więc na walnym głosujemy 

o podniesienie stawki i dziękuję, Gmina zostaje na lodzie. Tak to rozumiem. 
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Wójt Gminy - Oni może i nawet tak by chcieli, ale tak nie zrobią. Bo stawki wody i ścieki zatwier-

dzają Wody Polskie i to wszystko musi wynikać z konkretnych kalkulacji. Wczoraj, na komisji 

mówiłem, że myśmy pisząc wniosek o ustalenie nowej taryfy na wodę i na ścieki, przyjęli prąd na 

złotówkę, prąd został zamrożony 79 gr i już nam kazano obniżyć stawkę o te kilka groszy na metrze 

sześciennym, że jest nieadekwatna do cen, jaka jest na następny rok. Także przy wodzie i przy 

ciekach absolutnie takiego tematu by nie było. Przy innych usługach teoretycznie tak może być. 

Oczywiście, że tak może być, ale to, co powiedziałem, zawsze tym głównym zleceniodawcą będzie 

Gmina. Jeżeli oni zechcą jakoś się wyautować, można powiedzieć, i mieć jakieś stawki takie niea-

dekwatne do naszych oczekiwań, to my zawsze możemy powiedzieć, że zabieramy wam z obsługi 

kanalizację i wodociągi. Oni wtedy zostają, w ogóle, bez pieniędzy. Oni będą musieli nas zawsze 

respektować, bo my będziemy zleceniodawcą najgłówniejszym. 

 

Radny Pan Tadeusz Magier – A nie da się tego zrobić jakoś w tych udziałach, żeby Urząd Gminy 

miał większość. Przykładowo jedna osoba, ale ma ponad 50% głosów. Żeby mieć jakieś zabezpie-

czenie. 

 

Wójt Gminy - Z tego, co rozmawialiśmy z tym panem ekspertem, który od tych spółdzielni socjal-

nych jest. No to nie ma takiej opcji. Tutaj każdy członek ma jeden głos. Nie głosujemy większością 

udziału, kapitału tak jak w spółkach, tylko każdy udział to jest jeden głos prawnie.  I nie można 

tego zmienić, bo sąd rejestrowy zakwestionuje taki zapis. Wczoraj żeśmy tutaj rozważali też taką 

opcję. Ja tutaj nie zakładam też takiej złej woli, że pracownicy zechcą przejąć tę spółdzielnię. 

 

Radny Pan Tadeusz Magier – Z początku są założenia, a potem wychodzi jak zawsze. 

 

Wójt Gminy -  Słuchajcie, nie przewidzi się, na pewno, co będzie za rok, dwa, dziesięć, tego tutaj 

nie przewidzimy. Oczywiście, że tak. Natomiast to, co powiedziałem, mieliśmy wodociąg w eks-

ploatacji w Zakładzie Usług Wodnych i wodę i kanalizację. Przyszedł czas, żeśmy stamtąd po prostu 

wyszli i zakładu nie ma. Tak samo i tutaj, gdyby to nam się wymykało spod jakiejś naszej dobrej 

współpracy, nie mówię o kontroli, bo to też nie o to chodzić, tylko z naszych oczekiwań, to zawsze 

można powiedzieć, że my zabieramy eksploatację, załóżmy, od któregoś daty. Róbcie sobie, dzia-

łajcie. I jeszcze wymawiamy pomieszczenie na biuro, bo też jest gminne. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – A co z majątkiem? 

 

Wójt Gminy -  Ten majątek, który nabędzie spółdzielnia, będzie własnością spółdzielni. To jest też 

kwestia czy ten od początku majątek my będziemy im dawać na spółdzielnie? Może być tak, że to 

Gmina kupi ten majątek i da im tylko w eksploatację. Majątek będzie Gminy. Załóżmy koparka, 

samochód, traktorek. Będzie to Gminy a im damy w eksploatację umową cywilnoprawną. Wtedy 

w razie nawet likwidacji spółdzielni nie ma takiego tematu jak majątek. A to, co sami sobie napiszą 

wniosek i sami sobie kupią, to będzie oczywiście majątek spółdzielni i do podziału między udzia-

łowców, gdyby była likwidacja spółdzielni. 

 

Radny Pan Andrzej Bylicki – A Wiski już są zlikwidowane? 

 

Wójt Gminy - Jeszcze nie. 

 

Radny Pan Andrzej Bylicki – Ale za 100 złotych? 

 

Wójt Gminy – Nie patrzmy na te 100 złotych, bo to nie o to chodzi, że oni za 100 zł mają kupić 

majątek. To jest tylko wpis, który musi być. Możemy to zrobić 10 000, 100 000 z tych 100 zł ale 

po co? Oni i tak muszę dostać majątek w zasadzie od Gminy, bo to Gmina jest tym głównym, 
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wiodącym podmiotem. Na własność nie damy, to damy w umowę cywilnoprawną. Kupimy co po-

trzebne traktor, koparkę czy inne rzeczy. Oddamy to w eksploatację i będą to eksploatować. 

 

Radny Pan Andrzej Bylicki – To nie lepiej byłoby przeznaczyć z budżetu jakieś poważniejsze 

pieniądze i kupić ten podstawowy sprzęt? 

 

Wójt Gminy – To tak będzie. Już pewne pieniądze w projekcie budżetu mam zabezpieczone na 

funkcjonowanie tej spółdzielni. No i mam już coś wstępnie czy koparkę, czy traktorek też oglą-

damy, żeby ich wyposażyć w miarę szybko, w taki niezbędny sprzęt, żeby taczką nie jeździli i 

szpadlem nie kopali. Żeby to było w miarę dosprzętowione. To wtedy my to kupimy jako Gmina. 
Radny Pan Andrzej Bylicki – Ten sprzęt, który jest, to jest dzierżawiony? Czy jak to jest? 

 

Wójt Gminy – Część sprzętu to jest spółki, która jest w likwidacji, a część jest w spółdzielni Świt, 

która też jest w likwidacji. Teoretycznie z tego Świtu ten sprzęt można przekazać do spółdzielni 

WodKan, która ewentualnie powstanie. Można to przekazać. Tam trzeba będzie trochę sprzedać 

tego, żeby zlikwidować. Trzeba jeszcze zrobić, to się nazywa, lustrację, bodajże i to też  za to trzeba 

zapłacić. Resztę sprzętów jak najbardziej można przekazać. Tam jest wykaz tego sprzętu, niektóry 

się nadaje, niektóry na pewno się nie nadaje, bo był trochę inny profil tamtej Spółdzielni. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo jeszcze pytania? 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Oświatowej. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Pani Edyta Wodziń-

ska-Furman – Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Sekretarz Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie utworzenia Spółdzielni Socjalnej 

WodKan w Derewicznie. 
 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Spółdzielni Socjalnej WodKan w Derewicznie. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 7 grudnia 2022 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 11 84.62 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
2 15.38 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 
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1 Bylicki Andrzej WSTRZYMAŁ SIĘ 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz nieobecny 

5 Krupska Joanna Genowefa WSTRZYMAŁA SIĘ 

6 Lisiecki Jakub ZA 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian nieobecny 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew ZA 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie utwo-

rzenia Spółdzielni Socjalnej WodKan w Derewicznie została przyjęta większością głosów przy 

dwóch wstrzymującym się. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 3.7 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przechodzimy do punktu podjęcie uchwały 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Skarbnik Gminy – Przedstawiła zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Omówione uzasadnienie do uchwały Rady Gminy z 7 grudnia 2022 roku stanowi załącznik do pro-

tokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Budżetowej. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Pan Wiesław Orłowski – Opinia 

Komisji jest pozytywna. 

 

Skarbnik Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finanso-

wej. 

 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
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jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 7 grudnia 2022 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz nieobecny 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub ZA 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian nieobecny 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew ZA 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 3.8 



21 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przechodzimy do punktu podjęcie uchwały 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Przedstawiła zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok. 

Omówione uzasadnienie do uchwały nr XXXIV/264/2022 Rady Gminy Komarówka Podlaska z dnia 

7 grudnia 2022 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok stanowi załącznik do pro-

tokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Budżetowej. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Pan Wiesław Orłowski – Opinia 

Komisji jest pozytywna. 

 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 7 grudnia 2022 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz nieobecny 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub ZA 

7 Magier Tadeusz ZA 
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8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian nieobecny 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew ZA 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie  

zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 4 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przechodzimy do punktu wolne wnioski i 

informacje. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – To może mam pytanie, odnośnie szkoły w 

Przegalinach Dużych. Czy coś wiadomo, co się dzieje w sądzie? Mam taki wniosek. Może zgłosić 

do Prokuratury, czy do organów ścigania, odnośnie tej zaginionej kroniki Szkoły Powszechnej w 

Przegalinach Dużych, która była udostępniona dla Komarówki. Było Muzeum Historyczne i ktoś ją 

sobie przywłaszczył. Prawdopodobnie tak kronika byłaby jakimś takim dowodem w sprawie tej 

Szkoły, że jest to szkoła postawiona jak gdyby od podstaw. Ja mam tutaj ksero trochę z tej kroniki, 

nie ksero, tylko po prostu przypisane, że to było budowane społecznie, tylko na fundamentach po-

zostały po spaleniu. I było to wykupione, nie wiem, czy od Gromadzkiej Rady, czy nie wiem, co to 

było. Po prostu Komitet Rodzicielski i się składał i budowano to wspólnie. To nie była własność tych 

spadkobierców, tylko były to fundamenty. A kronika przepadła. A była to kronika od podstaw, od nie 

wie, którego może w 1919 roku. Pisana ręcznie, pismem kaligraficznym. Ja pokażę, na następną 

sesję przyniosę, jak pan Kowalski pisał. Mam takie pismo. No przepadła ta kronika. Myślę, że wła-

sność powinna przejść pod..., jako pewnie zabytek historyczny. A ktoś ją sobie przywłaszczył i na 

pewno trzyma. 

 

Radny Pan Janusz Siwiński – Panie Wójcie, ktoś u nas, na Zakanale, uderzył w znak drogowy, jak 

się zjeżdża z mostu. Chodzi o to, że on nie był zabetonowany w ogóle. To nie znak to ten sierżant. 

 

Sołtys wsi Przegaliny Małe Pan Jarosław Kubaczuk - Mam taki wniosek. Na trasie od Brzezin od 

kapliczki tam w moim kierunku przy drodze powywracane są znaki informujące o 

po trasie rowerowej. Leżą w rowach, pogięte wszystko. Dzieci tak się zachowują. Żeby tam kogoś 

wysłać, żeby to obsadził z powrotem na miejsce. 

 

Radny Pan Andrzej Bylicki – Ja w sprawie altanki z Wisek. Rok czasu ¼ dachu zdarta. Śnieg pada 

i przecieka przez płytę. Panie Wójcie, szkoda. Za rok czy za dwa to trzeba będzie wyrzucić. Będzie 

szkoda, bo niedawno postawione. Wydaje mi się, że nie trzeba tu pieniędzy, tylko trzeba dobrych 

chęci. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Wiadomo coś ze znakiem na Przegaliny? 
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Innych pytań, wniosków nie zgłoszono. 

 

Wójt Gminy – Udzielił odpowiedzi: 
Przegaliny Duże, odnośnie szkoły, to z tego, co z Panią Mecenas rozmawiałem, to jeszcze spadko-

biercy nie uzupełnili osób uprawnionych do wejścia, bo tam jedna Pani umarła. Do wejścia w miej-

sce tej osoby zmarłej i ta sprawa jakby, cały czas jest w takim zawieszeniu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Ale ci spadkobiercy czego oni oczekują? 

Jak w dniu 26 stycznia 1959 roku… 

 

Wójt Gminy – Na to nie patrzmy, bo tam jest ustalone dla nich prawo własności. Oni są ujawnieni 

w księdze wieczystej jako właściciele. I myśmy założyli sprawę przeciwną jako zasiedzenie tej  nie-

ruchomości, że użytkujemy cały czas, że posiadamy tę nieruchomość jako gmina i my prowadzimy 

sprawę o zasiedzenie. A tamta sprawa to sąd rozstrzygnął i sąd w księdze wieczystej ujawnił ich jako 

właściciel. Jedna Pani zmarła, z tych uprawnionych osób, więc teraz czekamy, aż oni przeprowadzą 

postępowanie spadkowe i wprowadzą osoby uprawnione w jej miejsce do wejścia w proces. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – W zasadzie od 1960 roku zasiedzenie na 

pewno powinno już być. 

 

Wójt Gminy – To zasiedzenie tak nie biegnie. To nie jest takie proste zasiedzenie. My jesteśmy 

jednostką funkcjonującą jako samorząd od 1990 roku, przedtem był Skarb Państwa i te niektóre 

rzeczy nie przechodzą tak wprost. Tu własność była nabyta, bodajże, w 1995 roku. Mówię to z 

głowy. Proszę mnie ewentualnie nie trzymać potem ze słowo, ale chyba tak. To nie będziemy sięgać 

jako Gmina do 1960 roku. Bo to było znacjonalizowane, przyjęte na Państwo. W 1944 roku gmin 

nie było. Nie był Gminy Komarówka, wtedy jako takiej, tak jak teraz ona jest, tylko był dekret na-

cjonalizujący. I spadkobiercy Pana [...] podważyli ważność tego dekretu i sąd uznał ich rację. W 

końcu uznał, że ten dekret nie mógł obejmować budynku i tej działki przyległej. Grunty jak najbar-

dziej, chyba 500 ha gruntu. Natomiast sam budynek i wokół budynku park nie podlegał reformie 

rolnej. One to udowodniły i dlatego sąd je wykazał w księdze wieczystej. A myśmy wtedy założyli 

sprawę o zasiedzenie. Ja uważam, że cały czas jak jestem, już tak dawno nie byłem na sprawie, cały 

czas, że tak powiem, Gmina jest posiadaczem tego. Do Gminy przychodzą zalecenia konserwatora. 

My zabezpieczamy ten budynek. Jak zabezpieczamy, tak zabezpieczamy, ale to zabezpieczamy. Klu-

cze nawet są u nas. Jakby sąd pytał, gdzie są klucze, to powiedziałem, że u nas. Tak więc my tę 

nieruchomość dalej mamy w posiadaniu i wnioskujemy o zasiedzenie. Ale w międzyczasie jedna 

Pani umarła, to ta sprawa jest nierozstrzygnięta. Teraz trzeba poczekać, aż jej spadkobiercy wejdą w 

jej miejsce. No tak to wygląda. Odnośnie kroniki, to nie wiem, czy to zgłaszać? Kto to ma zgłosić? 

Czyja to była własność tej kroniki? Kradzież jest przestępstwem ściganym z urzędu, to jak Policja 

nas ogląda, to sami wszczął postępowanie. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – W 1990 przejęliśmy to była własność 

Gminy. 

 

Wójt Gminy – Szkoły. Potem Szkoła była już prowadzona przez osobę fizyczną. Nie wiem, w któ-

rym momencie tak kronika była wypożyczona. To ostatnim właścicielem była Dyrektorka Szkoły. 

Szkoła i Dyrektor występujący w imieniu szkoły. Nie wiem, czy to było za Pani [...]? 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Za Pani [...]. Ona wypożyczyła dla Pani 

[...]. 

 

Wójt Gminy – Jeśli rozmawiamy o kradzieży, to jest to przestępstwo ścigane z urzędu. Czy kradzież 

czy przywłaszczenie. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – To jest kradzież. 

 

Wójt Gminy – Możemy taki wniosek złożyć, ale tak jak mówię, to jest takie, że to każdy może 

złożyć o to wniosek. 

Odnośnie znaku na Przegaliny to Zarząd Dróg Wojewódzkich przyjął sprawę do realizacji. To droga 

wojewódzka, skrzyżowanie drogi wojewódzkiej. Te znaki to postawimy Przegalinach Dużych, do-

brze, że zgłaszacie. I tutaj w Walinnie, bo nawet tego nie widziałem. O tych altankach już na ostatniej 

sesji tłumaczyłem, że sprawa teoretycznie jest prosta, ale nie do końca, bo jest trwałość projektu. Ja 

nie bardzo mogę to zabezpieczyć. Znowu poszło pismo do wykonawcy. Wykonawca teraz powołuje 

się na warunki atmosferyczne, że w tych warunkach nie może tym tytułem tego w ogóle robić, bo to 

też nie ma jakby sensu. I sprawa o tak wygląda. Wygląda wizerunkowo bardzo źle, natomiast praw-

nie, to tak jak mówię, jest to trwałość projektu. Przecież zabezpieczyliśmy pieniądze, żeby to prze-

kryć blachą, ale po analizie dokumentów wyszło, że musi w trwałości projektu być ten gont bitu-

miczny i w zasadzie nie można z tym nic zrobić. 

 

Ad. 5 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Podziękowała zebranym i zamknęła 

XXXIV Sesję Rady Gminy w Komarówce Podlaskiej. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

                     Protokolant            Przewodniczący Rady Gminy 

 

          Anna Kurianowicz-Klimiuk            Joanna Krupska 

 

 

 Protokół sporządzono dnia 15 grudnia 2022 roku. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

WYKAZ UCHWAŁ RADY GMINY KOMARÓWKA PODLASKA 

podjętych na sesji w dniu 7 grudnia 2022 r. 

Uchwała Nr XXXIV/257/2022 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia 
podatku rolnego na 2023 rok. 

Uchwała Nr XXXIV/258/2022 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obo-
wiązujących na terenie gminy Komarówka Podlaska na rok 2023. 

Uchwała Nr XXXIV/259/2022 w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 
transportowych obowiązujących na terenie gminy Komarówka Podlaska. 
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Uchwała Nr XXXIV/260/2022 w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie Komarówka 
Podlaska. 

Uchwała Nr XXXIV/261/2022 w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Komarówka Podlaska z 
organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 
na rok 2023. 

Uchwała Nr XXXIV/262/2022 w sprawie utworzenia Spółdzielni Socjalnej WodKan w Derewicznie. 

Uchwała Nr XXXIV/263/2022 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Uchwała Nr XXXIV/264/2022 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


